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AVVI ES...
ANTONI 
BAQUÈS 
I ROVIRALTA
(“ Director” de l’Observatori Meteorologie 
de Sabadell)
Si el temps és el tema més usât per encetar qualsevol conversa, ho 
serà també per encetar i acabar després, aquest article.
Estent davant del responsable de l’Obsevatori Metereològic de 
Sabadell, el qual data de l’any 1892, iniciat als Escolapis, si bé ha 
tingut altres radicacions. Actualment està situât al linai del carrer 
Mauritània, en terrenys deis dipòsits d’aigua de can Llonch, de la 
Companyia d’Aigües de Sabadell (CASSA).
El seu emplaçament és el més elevat del terme municipal de la cintai 
(a 249 m. sobre el nivell del mar) des d ’on es veu una e.xtensa 
panoràmica.
Antoni Baquès té 27 anys i és un jove dinàmic, rialler i escardalenc.
1 té, també una torta vocació envers la Meteorologia a la qual 
serveix l'idelment des d’aquest càrrec, el qual li comporta prendre 
puntualment a les 8 de cada mati i a les 8 de cada tarda les dades 
que han registrar els dii'erents aparells de medició. 1 això es fa des 
de 90 anys enrera...
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Toihom tenim una idea més o menys àmplia en relació a què és un 
observatori metereològic. 1 no l'arem ni repetirem xistos que ha 
inspirât ‘Thome del temps” i les seves prediccions atmosfèriques i 
les que cndevina i les que fa pifia... Deixarem de banda aquests 
aspectes i parlarem amb tanta seriositat coni podrem amb Antoni 
Baquès.
- Aquest estiu ha estât el més calurós del segle en el nostre 
pais. Quina ha estât la seva màxima? -que li pregunto.
- Els 41,2? el dia 6 de juliol -ens informa.
- Durant tot els anys que Sabadell té observatori i es conserven tots 
els partes diaris d ’allavors, seria intéressant conéixer els registres 
més notables i intéressants que hi han registrats. Podries citar-ne 
alguns?
- Puc citar, per exemple, l’aiguat del 62. 1 el 13 de desembre del 1981, una forta ventolera que el vent assoli els 90 kilòmetres 
hora... També aquesta màxima que ja hem parlât... Tot això perqué ho he viscut. Consultar 90 anys d ’història em seria un 
treball ingent...
- Dins de Pescala d’importància nacional, a quin nivell podem situar aquest observatori?
- Com a primera categoria, actualment. Aquesta mateixa categoria ja la tingué quan era als Escolapis.
- La ciència metereològica està d’acord amb els refranys populars?
- Jo die que no, però admeto que tenen una base estadística... -diu.
- Les matemàtiques exactes s’apliquen a la meteorologia?
- Totalment.
- Hi ha molta afició sabadellenca per la meteorologia, a través d’aquest Observatori?
- No pas massa.
- S’interessa més la gent jove o la que ja ha deixat de ser-ho?
- La gent de certa edat més que la gent jove.
Li he demanat ens expliqués alguna anècdota festiva sobre el seu càrrec. Festiva, festiva no en té cap... Aleshores ve a tomb 
explicar que pel seu càrrec té una assignació per part de l’INM (Institut Nacional Metereològic) de 1.500 pessetes l’any... (Això 
ja ens serveix d’anècdota...)
A part ens diu que l’Ajuntament el subvenciona amb 50 mil pessetes l’any.
- Em paguen la gasolina d ’anar amunt i avall cada dia...
- Amie Baquès, ets deis que creuen que sempre plou sobre mullat?
- No. Xèspir
- (Ara si que m’ha deixat sec!...) 8-9-82


